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Agenda Raerd
Wanneer Tijd Wat Waar
zondag 17 september 11.00 uur Kerkdienst Laurentiuskerk
zondag 17 september Vanaf 15.00 uur Zondagopenstelling Dorpshuis
zaterdag 7 oktober 11.00 uur - ‘s avonds Keunstmanifestaasje Raerd Hele dorp
zondag 8 oktober 11.00 - 15.00 uur Keunstmanifestaasje Raerd Hele dorp
dinsdag 10 oktober Vanaf 7.00 uur Oud papier Hele dorp
zaterdag 14 oktober Vanaf 14.15 uur De Grote Magische Kindershow Dorpshuis

Keunstmanifestaasje Raerd út‘e Keunst - 7 en 8 oktober
In de Praet fan Raerd hebben 
we sinds juli 2022 een nieuwe 
kunstrubriek. Elke maand wordt 
een Raerder keunstner voor het 
voetlicht gebracht. Daar komen 
vele positieve reacties op. De 
kunstzinnige kant van Raerders 
is vaak alleen in kleine kring 
bekend. “Zo leer je een heel 
andere kant van dorpelingen 
kennen,” is een veel gehoorde 
reactie! Deze kunstrubriek vonden 
we een ideale basis om een 
groot en feestelijk evenement te 
organiseren in het kader van ons 
20-jarig jubileum. Zo werd het 
idee van de Keunstmanifestaasje 
Raerd út’e Keunst’ geboren. Door 
het toekennen van een subsidie 
uit het fonds ‘Jaarrond Cultuur 
2022/2023’ van de gemeente 
Súdwest-Fryslân is dit mogelijk 
gemaakt. 

In de organisatie van de 
Keunstmanifestaasje werken de 
kunstenaars zelf actief mee in het 
vormgeven van het programma. 
Ze oefenen enthousiast in de 
muziekgroep. De beeldende kunst- 
en woordkunstgroep zoekt de 
mooiste werken uit om je te laten 
zien of horen. Bij de start gingen 
we uit van zo’n tien meewerkende 
kunstenaars, uiteindelijk is dat 
meer dan verdubbeld. Daar komt 
dan nog een veelvoud aan collega’s 

bij, met name bij de musici. Ook 
hebben we nog enkele kunstenaars 
van buiten het dorp aangetrokken 
om workshops te geven aan de 
jeugd, zoals graffiti spuiten en 
rappen. Want naast het genieten 
van het aangebodene kun je ook 
actief deelnemen aan workshops in 
muziek en beeldende kunst.

Binnenkort vallen het 
Programmaboekje en een flyer bij 
je in de bus. In het boekje worden 
alle kunstenaars geïntroduceerd 
en lees je wat je kunt beluisteren 
en bekijken, waar en wanneer. 
Zo kun je een eigen route 
maken. De events vinden niet 
alleen plaats in het centrum, 
dorpshuis en Laurentiuskerk, 
maar ook in de sportkantine, de 
Poarte van Jongema State EN 
op 7 thuislocaties, waar je de 
kunstenaars zelf kunt ontmoeten. 
Het programmaboekje kun je ook 
digitaal inzien op
WWW.RAERD.COM/KEUNST

In de flyer vind je het overzicht 
van de workshops en een opgave-
formulier. De opgaveformulieren
intekenlijsten worden na een week 
weer opgehaald, zodat we weten 
hoeveel deelnemers er zijn. De
kunstenaars passen daar hun 
voorbereidingen op aan. We 
ontvangen ook graag bezoekers 

van buiten het dorp. Dus als je 
familie, vrienden, kennissen of 
collega’s hebt, die niet (meer) 
in het dorp wonen, nodig ze 
uit. We maken ook PR middels 
verspreiding van posters en 
persberichten. Er zijn een aantal 
parkeerplaatsen ingericht binnen 
het dorp. Daarnaast vragen we 
Raerders hun eigen auto zoveel 
mogelijk op eigen terrein te 
parkeren, zodat er genoeg plaats 
is voor bezoekers van buiten het 
dorp. Voor alle locaties en events 
geldt: Vrij Entree.

Vind je het leuk om een paar 
uurtjes als gastheer/gastvrouw te 
fungeren, app of bel dan Herman 
van Vilsteren van de Activiteiten 
Commissie, tel 06 408 090 75. 

We zijn supertrots dat een 
klein dorp als Raerd zoveel te 
bieden heeft! We hopen met de 
Keunstmanifestaasje te laten zien 
dat Kunst dichterbij is dan je denkt 
en ook dat kunstbeleving een feest 
is!

De redactie Praet fan Raerd, in het 
bijzonder Jan Douwe Meinderstma, 
Nynke Duiker en Wytske 
Wassenaar als drijvende krachten 
vanuit de redactie



PRAET FAN RAERDPagina 4

Colofon
Praet fan Raerd 
Jaargang 20, nummer 200
September 2023
De dorpskrant “Praet fan Raerd” 
wordt gratis verspreid in Raerd.            

Redactieleden
Afke IJsselstein (opmaak)
Anneke Veenstra (redactie & opmaak)
Jan Douwe Meindertsma (interviews)
Johan Keuning (penningmeester)
Karen Kroeze (redactie)
Wytske Wassenaar Venema 
(interviews)

Distributie
Johanna Kooistra

Kopij
Anneke Veenstra
it Fintsje 21
9012 CP  Raerd
doarpskranteraerd@hotmail.com
Bankrekeningnummer:
NL25RABO0351455825

Inleveren kopij
Voor het oktobernummer: 
inleveren kopij uiterlijk 
15 september (Word bestand, 
tabellen + foto’s apart).
     
Bezorgdatum
De krant van oktober wordt in de 
eerste week van oktober bezorgd.
   
Oplage
320 stuks

Abonnementen buiten Raerd
€ 38,50 per jaar (per nummer 
€ 0,89 + € 2,61 porto = € 3,50)

Druk 
BladNL

Nuttige informatie

Algemeen alarmnummer
112
Gemeente Súdwest-Fryslân
140515
Ziekenhuizen
Antonius Ziekenhuis
Bolswarderbaan 1
8601 ZK  Sneek
0515-488888
De Tjongerschans
Thialfweg 44
8441 PW  Heerenveen
0513-685685
MCL
Henri Dunantweg 2
8934 AD  Leeuwarden
058-2866666
Dokterswacht Friesland
0900-1127112
Huisarts
Huisartsenpraktijk Grou
Oostergoostraat 53
9001 CH  Grou
0566-621310
Zwangerschap
Verloskundepraktijk It Bertehûs
Leppedyk 37, 8491 GJ  Akkrum
0566-651146
Dierenarts
Praktijk Grou
Oedsmawei 13, 9001 ZJ Grou
0566-601464
Basisschool
OBS It Raerderhiem
Sélânswei 2, 9012 CN  Raerd
0566-602272
Wijkagent
Trinus Hoekstra
0900-8844
Postagentschap
Het dichtstbijzijnde postagent-
schap is in Grou bij Boekhandel 
Friso aan de Hoofddstraat 5
Meldpunt overlast
140515
Meldpunt openbare ruimte
0515-489000
Kerk
pastor Catrien Bos
0517-414968

Praet mar Raak 
Deze keer vertelt Sanne van der 
Woude wie zij is en wat haar zoal 
bezighoudt. Barst maar los!

Waar en in welk jaar ben je 
geboren?
Geboren in 1987 in Leeuwarden en 
opgegroeid in Easterwierrum.

Ben je verliefd, verloofd, 
getrouwd of vrijgezel en heb je 
ook kinderen/kleinkinderen?
Getrouwd met Oeltsje van der 
Woude en samen hebben wij 2 
kinderen, Isa (10 jaar) en Niels (7 
jaar).

Wat doe je overdag?
Ik werk op de Tienerschool, 
innovatief onderwijs vanaf 10 jaar. 
Dit is een onderdeel van de RSG 
Sneek, ik ben hier werkzaam als 
coach en gedragscoördinator.

Hoe lang woon je al in Raerd?
In 2007 ben ik in Raerd komen 
wonen.

Op welke wijze ben je bij het dorp 
betrokken (verenigingen, bestuur, 
vrijwillig, school)?
Ik zit in de Sintcommissie van 
Raerd, de MR van ‘t Raerderhiem 
en de buurtcommissie van de 
Sylsterhoeke en Aldfeartswei.

Wat is je favoriete muziek?
Ik luister naar vele diverse 
muziekstijlen.

Waar mogen ze jou midden in de 
nacht voor wakker maken?
De groentesoep van Heman ;) 
Deze hebben we gekregen tijdens 
de wintersport met een pot zout 
erdoor dan weet je dat je voorlopig 
voldoende drinkt.

Wat is je grootste liefhebberij/
hobby?
Met de boot op het water zijn 
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en tijdens het varen mag ik 
graag lezen. Ook motorrijden en 
wandelen zijn hobby’s van mij.

Wat vind je het lekkerste eten?
Wraps

Welk type auto heb je of heb je 
ander vervoer? VW Tiguan.

Bij welk programma gaat bij jou 
de televisie uit?
Bij bijna alles.

Welk boek lees je op dit moment?
Ik lees op dit moment een thriller, 
Zoutelande van Linda van Rijn. 
Ook lees ik graag biografieën en 
waargebeurde verhalen.

Waar praat je graag over?
De dagelijks dingen combineren 
met veel humor.

Wat doe je het liefste/meeste in 
het weekend?
Gezellig samenzijn met gezin, 

familie en vrienden.

Waar ga je het liefste heen in de 
vakantietijd?
In de winter op wintersport in 
Oostenrijk en in de zomer het liefst 
op, in en rond het water.

Wat is jouw beste en slechtste 
eigenschap?
Een goede eigenschap is dat ik 
creatief ben. Een slechte eigenschap 
is dat ik weinig geduld heb.

Wat vind jij het mooiste plekje 
van Raerd? Wat is het minst 
mooie?
Het mooiste vind ik de haven en 
het bos, het minst mooie vind ik de 
locatie waar eerder het Sélânshûs 
stond.

Naast wie zou je in het vliegtuig 
willen zitten en wat zou je hem 
vragen?
Naast Gerard Joling en dan wil ik 
hem vragen wanneer hij lekker met 

pensioen gaat? Een treinritje van 
Grou-Akkrum is voldoende.

Wat mis je op dit moment in 
Raerd? 
Ik mis niets.

Je ontvangt een grote zak met 
geld. Wat zou je daar mee doen?
Ik zou het geld weggeven zodat o.a. 
dementie en kanker 100% genezen 
kan worden of nog beter, niet meer 
bestaat.

Bedankt voor je openhartigheid en 
medewerking!
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Raerder 
Keunstners
Jeannette Boskma

De sinne stiet heech oan de 
himel as ik it hiem op ryd, wêr’t 
it skriuwersarkje fan Rink van 
der Velde heal ferskûle leit oan in 
petgat, op ‘e Feenhoop. Jeannette 
hat harsels fjirtjen dagen frij 
jûn om ûngestoard op har 
skriuwerspenne sobje te kinnen. 
It is har tredde dei as ik lâns 
kom. ‘De rêst wol noch net rjocht 
komme,’ bekent ze. In âld roeiboat 
hellet ús oer om it wetter op te 
sykjen. Tusken de wetterlelies 
en de hege reiden farre we 
stadichoan ús petear yn.

Jeannette is berne yn Burgum. 
Op har njoggentjende ferhúzet 
se nei Dwingeloo. Nei santjen 
jier Drinte rint se Harry tsjin it 
liif, komt se werom nei Fryslân 
en bedarret yn Raerd. Se hat de 
Pabo dien, ‘mar ik ha nea yn 
it ûnderwiis wurke.’ Likegoed 
wurket se der no wol annex oan, 
by de BSO yn Raerd. Der njonken 
wurket se ien dei yn de wike by 
Tryater op kantoar.
De leafde foar boeken hat se fan 
har mem. ‘Lêze, dat hearde derby, 
lykas sykheljen,’ seit se nuchter. 
‘Ear’t ik folwoeksen bin, ha ik alle 
jeugdboeken fan de bieb al út. It 
skap Young Adult bestiet doe ncht 
net. Dus ja, dan begjinst redelik 
jong oan boeken lykas Konsalik 
en sa.’ Se rekket ferslingerd oan 
Maarten ’t Hart, fanwege syn 
leafde foar de natoer en if ôfsette 
tsjin it kristendom. ‘Mwoeah, 
eigenlik bin ik doe best al wat 
literair oanlein.’

Op it stuit sit se yn it earste jier 
van de Skriuwersfakskoalle, yn 

Ljouwert. ‘It is in hinkstapsprong,’ 
fia wurkshops en Tryater, bedarret 
se yn de bankjes by Tresoar. ‘Ik 
kom der achter dat skriuwe giet 
om eatwat foarm te jaan op sa’n 
wize dat it rekket, fanút in oar 
perspektyf, sûnder omhaal fan 
wurden. It rangskikke fan wurden 
en saken, ien of twa wurden 
op in oar plak en der stiet hiel 
wat oars, da’s toch bysûnder?!’ 
Hokker foarm fan skriuwen leit 
dy it measte? ‘Dat wit ik net, it is 
allegear sa boeiend. Sa hast by it 
essay skriuwe ridlik gau it gefoel 
dast it wat intelektuiel skriuwe 
moast. Dat hoeft dus net, dat is 
eatwat dast dysels op leist. It kin 
oer fan alles gean en is dan ek 
ridlik ûngrypber.’ Ik freechje har 
nei har ambysjes op dit mêd. ‘Dat 
is it lestige mei dit, ik ha eigenlik 
gjin ambysjes op dit flak. Mar 
ik ha wol in tal tema’s , bygelyks 
rouwferwurking. Ik ha hjir sels 
noch wol in stikje yn út te sykjen,’ 
doelend op it hommels ferstjerren 
fan har broer Reinoud Jan (18), 
yndertiid op it sportfjild. ‘Dat kin 
mei in deiboek, mar literair kinst 
dat ek út skriuwe. Mar ja, da’s 
wol earlike kost, sis mar. Hiel wat 
oars as dast sels in personaazje 
betinkst, dy ‘st fan alles dwaan 
en sizze list, wêr de bûtenwacht 
har wynbrauen bytiden miskien 
núver by op lûkt. Net je eigen nêst 
beûlje (bevuile), is ek sa’n tins, 
dy’t him, as in âlde plaat tusken 
de rigels, hieltyd wer opkringet. 
Soks, der sjoch ik hiel bot tsjin 
oan. Ik wol wol eatwat oanreitsje, 
mar ik doar noch net sa djip.

Is keunst foar dy persoanlike 
frijheid? ‘Ja, mar der bin ik noch 
net!’ komt der hast sjongend út. 
‘Ast dingen mear los litte kinst, 
folút skriuwe doarst, dat soe fijn 
wêze! In bytsje as Jan Wolkers 
troch it libben gean, dy net store 

oan wat in oar tinke sil. Keunst 
mei en moat somtiids sels skurke 
oan wat is.’

Jeannette docht aanst mei oan de 
Keunstmanifestaasje yn oktober, 
as byldzjend keunstner en yn 
it blok Muzyk. ‘Eigenlik wol 
grappich, want ik ha noch nea 
wat eksposeard.’ Se sil in pear 
portretsjes, har dna-projekt en 
modelsketsen sjen litte yn tsjerke. 
‘Jonge jonge, wat is dat machtich! 
Wist, ik ha wol ris gûld, doe ’t ik 
oan it sketsen wie. Triennen fan 
freugde, pure euforie, fan ik sjóch 
it, ik sjoch it! Dast de essinsje 
te pakken krigen hast. Fansels 
bart dat lang net altyd, mar op 
sa’n momint fielt it as dast puur 
goud yn hannen hast.’ In skilderij 
is altyd in ynterpresaasje fan de 
werkelikheid. ‘By in goed skilderij 
kinst hast fiele wat de skilder field 
hat. Bygelyks Edward Munch 
syn wurk De vampier fyn ik hiel 
moai, dy ha ik yn it Guggenheim, 
New York, sjoen. En Egon Schiele 
dan, mei dy aparte hannen en 
ynkringende blikken, dat fyn ik 
geweldich! Dy man wie frij yn 
syn skilderjen. Ik tink dat dat 
lef fan him my yntrigearret. Yn 
tsjinstelling ta guon oare skilders, 
wêr’t it skilderij in truukje 
wurden is en gjin inkele wurking 
fan út
giet. Tink mar oan dy strjitte-
skilders, lykas by de Mont Martre. 
De ferfe fleant it doek hast op, 
mar der hûzet gjin inkele siel yn.’
Har earste flarden fan keunst 
yn de praktyk priuwt se yn 
Dwingeloo, mei har baan by in 
pottenbakkerij. Tuskentroch 
begjint se model te sitten foar 
de tekensesjes fan har bêste 
freondinne: ‘Ik fûn it earst 
freeslik eng, want ja, kinst dy 
nearne achter ferstopje yn dyn 
eva-kostuum.’ Se rekket betûft yn 
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ferskate hâldingen. Sa rûchelt se 
fan it iene atelier nei it oare, as 
model. It begjint hieltyd mear op 
in waarm bad te fielen. Tidens in 
Masterclass foar beropsskilders, 
wêr’t se ek in pear kear model 
stiet, freget keunstskilder Dinie 
Boogaart har as se ek ynfalle kin 
foar in oar model, dy’t siik rekke. 
Jeannette, madam Bamboe, fynt 
it gjin punt. Se stelt likegoed 
ien betingst, dat se sels ek mei 
skilderje mei, op de lêste dei. 
De deal is gau rûn. Sa stiet se 
ynienen oan de oare kant de 
skildersezel. Se jout har hielendal 
oer oan it skilderproces. ‘Mei de 
tonge út ‘e mûle en de fuotten 
wat út elkoar, krytsje ik omraak. 
Ik makke lûden derby, en ja, wie 
hielendal yn it proses!’ Yn in 
flaach fan bewustwêzen wurdt se 
wekker en tinkt: ‘Huh, oh, dít is 
dus passy! Dast hielendal opgiest 
yn dat watst oan it dwaan bist en 
alles om dy hinne fuort falt.’ Al 
dy kearen dat se model stie, hat 
se fansels al in hiel soad lessen 
fan mei krigen: de oanwizingen 
dy ’t de dosint joech, docht se 
no har foardiel mei. Dy smaak 
fan passy priuwt nei mear. Nei 
in skoftsje modeltekenjen yn 
klupferbân, lûkt se úteinlik 
de stoute skuon oan en meldt 
har foar de Fakoplieding by 
Keunstakademy Fryslân. Nei 
al dy jierren fan twifels, dat as 
in waakflamke yn har baarnde, 
mar nea grutter waard, fielt dit 
kennismakkingspetear mei Doet 
Boersma as in grut kado! Dizze 
keunstner sjocht ljocht, potinsje, 
yn it wurk van Jeannette. Har 
odyssee yn it lân fan de keunst, 
giet lâns in grut ferskaat oan 
modules, projektmjittich mar it 
measte is prosesmjittich. ‘Ik bin 
folle mear fan it proseswurkjen, 
dat fyn ik hiel leuk, dast 
holderdebolder fanút it iene 

nei it oare ta springe kinst. It 
wylde tinken, bûten de paadjes 
tinke, fyn ik it leukst. Ik moat 
de romte fiele!’ Se hat dy tiid in 
soad skildere, mar har aai leit 
mear yn it konseptuiel tinken, 
weryn grinzen tusken ferskate 
disciplines fuort falle.

‘De wrâld fanút in hiel oar 
perspektyf sjen, ik tink dat 
keunst dêr oer giet.’ Se hellet har 
dna-projekt oan. ‘Ek alwer sa’n 
keunstfoarm wêr ’t ik tsjinoan 
skurk. De gedachte dat minsken 
eatwat achter litte, op sa iets 
deistichs as in slúf. Dat fyn ik 
magysk, spannend!’ Ut in grutte 
bult tichtslikke slúven, dy’t se 
by Tryater opgarret, sammelt 
se de likstripkes op. ‘Under al 
dy slikrântsjes sit flibe en dus 
dna, heechstwarskynlik fan in 
Fries. De grap is, dizze Friezen 
ha warskynlik ek allegear linkjes 
mei elkoar. Minsken binne fan 

elkoar faak mar sân ‘handshakes 
away,’ dat fyn ik sa yntrigearjend!’ 
Fan alle likstripkes skept se 
úteinlik nij papier, wêryn se wylde 
frouljusfiguren ôf drukt. Se fynt 
it nijsgjirrich te betinken dat it 
publyk it ferhaal der aanst by 
kriget, en dat de minsken der sels 
dan ek wer eigen tinzen by krije 
kinne, sadat it proses wer troch 
giet, sis mar.

Dizze kreative tûzenpoat sil ek 
sjonge tidens de KM, ûnder 
begelieding fan Jan van Erp, op de 
piano. Se hâldt fan Jazzy nûmers, 
mar ek fan Soul en Blues. Op de 
havo hat se muzyk yn it pakket. 
Solfêzje, muzyklear en -skiednis 
stean op it programma. ‘It sjonge 
fan klassike stikken, lykas it 
Hallelujah fan Händel, fûn ik ek 
híel leuk!’ Se smyt gau efkes in 
hege toan de loft yn; in keunstner 
dy’t gjin keunstner hjitte wol. 
‘Nûmers fan Norah Jones, Amy 
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HAARZAAK_mv

HAARZAAK.mv

HAARZAAK.mv

Maak online een 
afspraak via 
de Kapper app

K N I P P E N  B I J 
H A A R Z A A K  M / V
I N  R A E R D

06-30703864

 
Thuis Thais eten 

Vers bereid 
  0682985681 

 

Maandag besteld, dinsdag afhalen bij Slotsdijk 4A, Raerd 
van 16.00 t/m 20.00 uur. 

 

Menu 
 

1) Kaeng Massaman Nua: C u r r y  m e t  
g e s t o o f d  rundvlees, aardappelen, uien, pinda’s en 
kokosmelk ( licht pittig) ( € 14,25) 

2)    Kai Phad Med Mamuan: Roergebakken kippendij met 
paprika, ui, lente-ui, wortel, champignons en cashewnoten.  

( 12,75) 
3) Nua Phad Khing:  Gebakken stukjes biefstuk met gember, 

paprika, uien, champignons, lente-ui en sojasaus. (€ 14,25)  
Kan ook met kippendij besteld worden.( 12,75) ( licht pittig) 

4) Kai Phad nam Prik Pao: Roergebakken kippendij, paprika, 
ui, champignons e n le n te - ui  in  c hi l ip ast a.(  l i c ht  p i t t ig )  

( € 12, 75 )  
5) Kao Phad Kai :  Ge b akk e n r i j s t  me t  k ip ,  e i  e n 

groe n te n.  ( €8, 75)  
 

Alle gerechten met witte rijst. 
Alle gerechten kunnen ook vegetarisch worden gemaakt  

met tofoe. Prijs: € 10,75 
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Winehouse, mar ek op Trijntje 
Oosterhuis’nûmers meisjonge 
fyn ik hearlik!’ Out of the blue 
hipt se gau efkes in dearinnend 
sydpaadsje yn: ‘Oh, en ik ha noch 
oargelles hân, dêr bin ik écht 
flink yn mislearre. Ik fielde der 
wier gjin inkele foarm fan passy 
by!’ We laitsje beide sa hurd, dat 
fierderop in kloft fûgels de flecht 
nimt.

As de boat wer wat stil leit, 
freechje ik har at se faker sjonge 
wolle soe mei in pianist. ‘Ja, 
fansels, ik wol wol in privé-Jan-
van-Erp ha. Gewoan lekker 
sjonge en mear ûnderlein wurde 
yn technyk. In leraar dy’t dy earst 
de ferkearde kant op stjoert, 
wêr troch dast drekst yn de 
kontramine sjist, mar al ridlik gau 
wer by sinnen komst en tinkst: 
Oh ja, do hast gelyk!’

Foardat ik der erch yn ha springt 
se noch gau efkes wer op in 
sydtakje: ’Paul Kompanje sei 
lêsten noch tsjin my, “Als jij nou 
een lied schrijft in dat arkje, dan 
componeer ik er muziek by.” 
Oh, wat hearlik, slaakte ik fol út, 
doe’t er dat foarstelde! Dat liket 
my super, in liet te skriuwen, dat 
yn de toansoart stiet dy ’t ik sels 
sjonge kin!’ Ynwendich moat 
ik efkes gnize. Wylst Jeannette 
sels (noch) net folle op hat mei 
ambysjes, wurdt der oan alle 
heinde en kanten oan har lutsen. 
Foaral no’t se efkes fan de radar 
probearret te ferdwinen.
Se ferfolget har ferhaal: ‘Ik tink 
dat muzyk wol de alderbêste 
en heechste foarm fan keunst 
is. It kin treaste mar ek stypje!’ 
‘Is keunst wichtich foar dy, 
freechje ik. Se tinkt net lang nei, 
‘Ja, blykber wol, wichtiger as ik 
tocht, mar ek tichterby.’ Wêr’t 
se eartiids de keunstners op in 

fuotstik sette, mei hun erudite en 
yntellektuiele fermogens, fielt se 
har no, troch de jierren hinne, en 
in stik as wat mear ûnderwiis yn 
de keunst, (súver) mear ferwant 
oan hun. Se fielt har der as in 
fisk by yn it wetter, as at alles wat 
mear op syn plak falt. ‘Keunst, 
dêr wurdst mear minske fan. Der 
binne boekjes om bern, mar ek 
folwoeksenen, te stimulearjen om 
leuke dingen te dwan en bûten 
de paden te rinnen. Dat docht 
safolle goed, dêr wurdst écht mear 
minske fan, net in better minske 
mar wol méar miske!’ ‘Miskien 
ast mear fan dysels útpakst, dyn 
eigen kado wurdst, troch sokke 
frije foarmen, hieltyd mear dysels 

ferrast, bedoelst dat? ‘Ja, dat gun 
ik elkenien! Yn dy sin is elk in 
keunstner. Boarje dy bron yn 
dysels mar oan, ferras dysels. It 
is ûntwikkeling.’ Yn dit kader 
fyn ik har lêste opmerking yn dit 
petear wol hiel moai! ‘Meitsje de 
tagong fan alle musea foar bern 
gratis, lykas by de bieb!’ De sinne 
stiet al aardich wat westliker. We 
keare om en roeie, mei rimen 
as sopsleven yn in grutte panne 
fol grientesop, stadichoan wer 
rjochting it arkje.

Wytske
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No moat it net 
Raerder

Asto altyd dysels bist, 
kin nimmen him yn 
dy fersinne.

Ik tink altyd, moarn 
is der wer in dei.

Alles is tydlik, ek 
gelok.

Ik ha in moai libben 
en zeur noait.

*************

Moaie foto`s fan Heit as Mem 
mei bern by it keatsen.

En allegearre bliide bern die 
slagge binne.

Op momint fan dit skriuwen...

...wurdt der al drok oan fan 
alles tocht foar de Merke.

...De fakânsje is ek yn Raerd, it 
is sa stil.

*************

It waar.

Ja dat ha wij net yn de hân.
Dan skynt de sinne.
Mar dan reint it der 

wer hinne.
Mar seker is.

De Merke komt der oan.

Janny
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Tryntsje Schaap 
Rijksweg 3

9011 XA Irnsum 
 
 
 

Telefoon: 06-43832299 
E-mail: tryntsjeschaap@hotmail.com  

Steekje Los? 
Laat het naaien. 

Voor kledingreparaties en het opmaat maken van kleding 

O.S.O. Nieuws
Start nieuwe seizoen
Vanaf week 36, worden alle 
sporten weer opgestart. Mocht je 
ergens geïnteresseerd in zijn, kom 
dan kosteloos een les mee doen.

Aanbod OSO
Op dit moment is dit het huidige 
aanbod van de O.S.O. Mocht 
u een keer vrijblijvend willen 
kijken of mee willen doen? Dat 
kan, neem dan contact op via 
onderstaand mail adres.

Maandag:  
Yoga: 19.00 – 20.00 uur
Woensdag: 
Pilates: 12.00 – 12.45 uur (voor 
alle leeftijden)
Donderdag: 
Beter bewegen: 9.00 – 10.00 (voor 
alle leeftijden) 
Kidsdance 16.15 – 17.00 uur 
Streetdance 1 17.00 – 17.45 uur 
Streetdance 2 18.15 – 19.00 uur 
Dancefit 19.00 – 20.00 uur

Voor al u vragen kunt u mailen 
naar: oso@hotmail.nl Let op: 
.NL Volg O.S.O Raerd nu ook 
op Facebook via www.facebook.
com/osoraerd. Like onze 
pagina en blijf op de hoogte 
van het laatste nieuws van de 
gymnastiekvereniging OSO.

Bestuur O.S.O te Raerd: 
Grietsje Schaap,Tamara Struiving, 
Teatske Punter, Petra Viëtor, Aafke 
Wijnstra, Marieke de Jong en 
Mariska Dedert
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Oud-redactieleden aan het woord
Door de jaren heen hebben zo’n 30 redactieleden zich beziggehouden met de samenstelling van onze dorpskrant,  
Praet fan Raerd. Van redactiewerkzaamheden, interviews houden, penningmeesterschap tot de opmaak van de 
krant. Een aantal van hen neemt jullie mee terug in de (hun) tijd en haalt nog eens “oude verhalen van toen” aan.

Eddy Wijnsma 
(periode 2005-2008) 

Eind 2004 sloot Douwe zijn 
Sparwinkel in het centrum van 
Raerd voor de laatste keer. Nog 
maar enkele Raerders deden 
daar zo goed als alle dagelijkse 
boodschappen, veel Raerders 
kwamen daar helaas alleen om 
de vergeten boodschapjes halen 
waarvoor ze niet weer helemaal 
naar Albert Heijn of Super de 
Boer wilden rijden. Wel handig 
zo’n winkel. Maar ja, met te 
weinig omzet en lange werkdagen 
kon het niet meer uit voor 
Douwe. Zo miste Raerd als gevolg 
hiervan niet alleen een winkel 
maar ook een ongedwongen 
ontmoetingsplek. Voor wie geen 
kinderen naar school bracht en 
van school ophaalde was dit de 
belangrijkste plek om de laatste 
Raerder nieuwtjes uit te wisselen. 

Hoe nu? Tijd voor een 
Dorpskrant! Geen stencilkrantje, 
maar een nieuws- en 
informatiekrant namens en voor 
alle Raerders. Er bleken een aantal 
Raerders met dit idee rond te 
lopen en al snel vormde zich een 
groepje die dit wilde organiseren. 
Redactieleden en initiatiefnemers 
waren Andries de Vries, Dineke 
Vleer, Julia Haringsma, Etsje 
Hoekstra, Willy de Roos, Henk 
Hainja, Nienke Hainja, Alie 
Frankena en ongetekende. Alle 
Raerder verenigingen zeiden 
toe voortaan hun informatie via 
de Dorpskrant gaan te delen. 
De eerste redactie kon van start 
en sinds maar 2005 schrijft de 

redactie zo goed als maandelijks 
geschiedenis! Wie wil weten wat 
er in Raerd speelde tussen 2005 
en nu kan de oude Dorpskranten 
erop naslaan.

Zelf heb ik tot en met februari 
2008 in de redactie gezeten en 
meegeholpen om de Praet Fan 
Raerd zo’n format en structuur 
te geven dat de krant nog 
jaren meekon. En dat is gelukt, 
natuurlijk is er in de tijd veel 
veranderd in de opzet, nieuwe 
redacties hebben ook nieuwe 
frisse ideeën, maar in grote 
lijnen is het nog steeds de mooi 
vormgegeven krant van Raerd 
die bij iedereen gratis in de bus 
valt (en waarbij een vrijwillige 
bijdrage nog steeds welkom is?) 
en de plek om lokale informatie 
en nieuwtjes te delen!

Mijn hoogtepunten in deze 
drie jaar? Samen met Henk 
Hainja de rubriek Raerd 
Vroeger Raerd nu verzorgen, 
gebaseerd op informatie van de 
Documentatiecommissie Raerd, 
waarbij we oude huizen historisch 
belichtten en vervolgens ook de 

huidige bewoners of gebruikers 
aan het woord lieten. Vaak met 
oude tekeningen van Stellingwerf 
of oude ansichtkaarten via Hans 
van Reenen. 
Het interview met Lou Venema, 
waarbij we aan de hand van een 
schoenendoos vol oude foto’s zijn 
leven voorbij zagen komen.
De rubriek Kort Nieuws als 
laatste pagina op de achterflap 
waarbij we allemaal korte en vaak 
grappige of interessante berichtjes 
verzamelde met als het even kon 
met foto’s erbij.

De komst van Roel Houwing, 
oktobernummer 2005, in de 
redactie die als snel een fijne neus 
ontwikkelde voor mooie verhalen 
en die ook op papier kon zetten.
En de gezellige en constructieve 
samenwerking binnen de redactie, 
waarbij vervolgens Willy trouw 
en op tijd de krant in Publisher 
vormgaf en het voor elkaar kreeg 
om toch vaak te laat geleverde 
kopij nog te verwerken (volgens 
mij later overgenomen door 
Nienke Hainja) en de krant 
gedrukt werd bij Copy Service 
Leeuwarden.
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Roel Houwing 
(periode 2005-2013)

Vanaf het begin (2005) tot 2013 
lid van de redactie. Bijna elk 
nummer bevatte een of meer 
interviews die ik met groot 
genoegen heb afgenomen met 
o.a. inwoners, oud-ingezetenen, 
bewoners van historische 
panden, boeren uit de omgeving 
en diverse deskundigen op een 
terrein dat voor Raerd interessant 
was. Daarnaast verzorgde ik 
elke maand de distributie van de 
kranten bij de bezorgers huis aan 
huis.

Door de bezoeken voor het 
houden van interviews aan een 
zeer uiteenlopend scala aan 
dorpsbewoners ging op den duur 
het dorp steeds meer voor me 
leven. Ik kreeg meer inzicht in het 
boerenbestaan en de interactie 
tussen de boerengemeenschap 
met de bewoners van Raerd. Ook 
door de levering van stukken 
door diverse Raerders, spontaan 
en op verzoek, voelde het voor 
mij alsof het dorp steeds meer een 
kloppend hart kreeg. De grote 
diversiteit in onderwerpen en 
karakteristieken in zo’n klein dorp 
vond ik imponerend.

Het enthousiasme en de 
saamhorigheid met de andere 
redactieleden. Het was elke 
maand een klein feestje om te 
brainstormen over de inhoud van 

de volgende editie. Op den duur 
werden we een hecht team. Trots 
waren we allemaal toen in 2007 
de hoofdjury van Kern met Pit, 
een leefbaarheidswedstrijd voor 
dorpen en steden in Nederland, 
het project Dorpskrant Raerd een 
predicaat heeft toegekend met 
een geldprijs. De jury: “De krant 
combineert flink wat informatie 
met een hoog intimiteitsgehalte”.

De items en rubrieken die 
me het meest zijn bijgebleven 
waren er vele. De meeste indruk 
maakte toch wel de geschiedenis 
van Siepke H. Hotsma, waarin 
hij zijn herinneringen aan het 
zware boerderijleven vol tragiek 
en romantiek in zijn eigen 
bewoordingen opschrijft. En qua 
rubrieken denk ik direct aan:
- Raerd toen-Raerd nu, vanwege 
de grote impact die het naderhand 
kreeg op het inzichtelijk maken 
van de bijzondere geschiedenis 
van Raerd en omgeving. (zie 
pagina 27)
- De gedichten van Tjits Peanstra 
over Raerd en over haar eigen 
gedachten; n.m.m. een kostbaar 

bezit, bijvoorbeeld het gedicht 
Raerder Bosk (editie maart 2007).
- Kort nieuws en de 
verenigingsverslagen, de 
metselspecie van het Raerder 
samenlevingsgebouw.
- Elke maand een vrijwilliger 
centraal.
- Nieuw bewoners stellen zich 
voor in Wa binne dat?
- Raerders in het buitenland, 
geboren en getogen.
- Oude foto’s uit de schoenendoos, 
enz. enz.

Eén van de leukste rubrieken 
voor mij waren de raadsels in de 
vorm van foto’s over allerhande 
onderwerpen die de Raerders 
bekend voorkomen. Met veel 
creatieve bijdragen van redactielid 
Dineke de Boer. Ook de rubrieken 
Blommepraet van Hans Stouthart 
en Vogels rond het huis van 
Geart Leystra waren een leuke 
aanvulling op de inhoud.

En kent u het verhaal nog van 
Julia Haringsma over de hond in 
de boom aan de Hegedyk was wel 
vermakelijk (zie pagina 26).

Raerderbosk. 

Hjoed raasde de stoarm 
troch it lytse winterbosk. 

Einen sochten beskûl yn de wâl, 
âlde beammen setten har teskoar, 

kroanden om it wyld geweld 
en hienen amper de krêft 
harsels steande te hâlden. 

Ynienen tearden se yn in fûle pûster 
as dûmnyshoutsjes oer de side, 

om yn in lêste omearming 
hâld te sykjen byelkoar, 
oant de dei dat it lûd 

fan seagen gûlt 
oer it neakene fersleine gea. 

Tsjits Peanstra
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Dineke Vleer-de Boer
(periode 2005-2007)

Is het alweer de 200e krant 
die binnenkort uitkomt? “Tiid 
hâld gjin skoft!” Nu vroegen 
jullie wat mijn toevoeging bij 
de doarpskrante was en dat is, 
dat ik het in het begin mee heb 
opgezet. Nu niet vragen wanneer 
dit was, want eerlijk, dat weet ik 
zo niet meer. Meer dan 10-12 jaar 
geleden denk ik wel. We zaten 
toen met een leuk ploegje iedere 
maand om de tafel 

Ik hield me bezig met de invulling 
van de rubriek “Ried Raerd”. Vele 
dorpskranten heb ik met mijn 
Ried Raerd foto’s  gevuld en heel 
eerlijk, ik mis het nog steeds een 
beetje. Lopend met de hond door 
het dorp, kwam je zoveel leuke 
dingen tegen, waar ik dan foto’s 
van maakte en eerst nog niet met 
een telefoon hoor, maar met een 
echte fotocamera. Voordeuren, 
honden, brievenbussen, ja noem 
maar op. Ook trouwfoto’s kwamen 
erin. Ik kreeg altijd vele leuke 
reacties en iedereen wilde altijd 
wel meewerken.

Verder regelde ik dat de krantjes 
rond werden gebracht en tot aan 

nu doe ik nog steeds een klein 
stukje van Raerd.

Het leukste nu aan de Praet 
fan Raerd vind ik de nieuwe 
bewoners en de hobby’s. Wat me 
begint te vervelen is Praet mar 
Raak, ik mis vaak de diepgang 
van de persoon waarover het 
gaat. Ook vind ik dat er weinig 
over de verenigingen in staat, 
bijvoorbeeld over het kaatsen 
of tennis. Dat was eigenlijk het 
uitgangspunt van de dorpskrant. 
En ik weet het wel hoor, de beste 
stuurlui staan aan wal of zoiets…
Op Facebook kom ik wel veel van 
bijvoorbeeld de kaatsclub tegen en 

het zou leuk zijn, mijn idee, om 
hier ook wat van in de dorpskrant 
te plaatsen voor mensen die 
geen Facebook hebben. Ook 
meer dingen van school zou 
leuk zijn. Laat kinderen er eens 
iets in schrijven of laat kinderen 
elkaar interviewen. Ach, ik gooi 
er zo maar wat uit, maar een 
schoolkrant zie je ook niet meer, 
dus misschien is het een idee om 
dit samen te doen? Raerd heeft 
zoveel veel jeugd.

En misschien weer eens een “Ried 
Raerd”? In ieder geval heel veel 
redactieplezier toegewenst!

“Ried Raerd - Uitzicht op de kerk, maar vanuit welk raam? - editie augstus 2007
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Minke Strikwerda 
(periode 2012-2017) 

Mijn rol binnen de redactie 
betrof de eindredactie: vooral 
op taalfouten letten en deze 
verbeteren. Ik zat van tot in de 
redactie. Ik vond het leuk om 
op deze manier een bijdrage te 
leveren voor je dorp. Door mee 
te werken aan de dorpskrant blijf 
je goed op de hoogte van wat er 
allemaal gebeurt, en daar houd ik 
van. Wat me bij is gebleven is de 
tijdsdruk, elke maand weer, die 
vond ik lastig. Ook de emoties die 
soms hoog opliepen als we fouten 
maakten met het verwerken van 
de kopij, dat vond ik lastig om 
mee om te gaan. 

Mijn mooiste nummer is het 
jubileumnummer waarin we 
(bijna) alle toenmalige Raerders 
op de foto hebben gezet, dat 
vond ik geweldig. Het mag 
gezegd worden, Raerd heeft 
een erg mooie, goed verzorgde 
dorpskrant. Lastig was (en is?) 
dat dorpsgenoten denken dat de 
redactie alles weet en dus in de 
krant zet, maar dat is niet altijd 
zo. De inhoud wordt gevormd 
door datgene wat door alle 
inwoners wordt aangeleverd.

100ste editie Praet fan Raerd - april 2014
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Dag en nacht bereikbaar

T 0566 60 29 22
I www.dejonguitvaartzorg.nl
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zorgvuldig 
en met aandacht

 

 

 

Met hart voor dieren, in het hart van Fryslân 
Voor spoedgevallen 24 uur / 7 dagen bereikbaar 

Oedsmawei 13, 9001 ZJ Grou, Tel: 0566-601464, Email: info@dierenartsgrou.nl 

Website: www.dierenartsgrou.nl 

 

Telefonisch spreekuur: maandag t/m zaterdag 08:00 - 09:30  

Balie geopend: maandag t/m vrijdag  08:00 - 18:00 en zaterdag 08:00 - 09:30  

Spreekuur gezelschapsdieren uitsluitend op afspraak! 

Wij gaan graag de uitdaging aan!

Wilt u lagere hypotheeklasten?

t: 06 198 347 42 
e: info@klasseinzicht.nl www.klasseinzicht.nl

   Inkomensoplossingen

   Hypotheken

   Vermogen

Wij geven u graag 
onafhankelijk 
advies op het gebied van:

Voor meer informatie:

Blauwe Tent
Lunch & Diner

Gewoon lekker eten in een gezellige 
ambiance. Betaalbaar, puur,  

(h)eerlijk en lokaal.

Overijsselsestraatweg 6, 9008 TS Reduzum
www.blauwetent.nl  •  info@blauwetent.nl
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Uitslagen 
Merke 2023
Snorkelrun
Onderbouw
1. Linde Mous
2. Niels v/d Woude
3. Ynte Mart Venema

Bovenbouw
1. Merle Stelwagen
2. Kjeld Zantema
3. Julian Zantema

Vrijdagavondspelletjes
1. Hegedyk/Flansum
2. ’t Fintsje
     Slotsdyk/Snitserdyk
3. Slingerbochten
    ’t Blikje
4. Selanswei/Poppenwiersterdyk
5. Buorren/Kleaster/Skoallestrjitee
    Sylsterhoeke/Aldfeartswei
6. Smitshoeke
7. Fryhofke

Originaliteit 
vrijdagavondspelletje
1. ’t Fintsje
2. Slingerbochten
3. Smitshoeke
4. Slotsdyk/Snitserdyk
5. Aldfeartswei/Sylsterhoeke
6. Selanswei/Poppenwiersterdyk
7. ’t Blikje
8. Buorren/Kleaster/Skoallestrjitte
9. Fryhofke
10. Hegedyk/Flansum

Jeugdkaatsen
Kabouters
1. Julian Zantema
     Evi Kooistra
2. Dycke de Vries
     Brecht v/d Meulen
Welpenmeisjes
1. Sinne Mous
    Isa v/d Woude
2. Marije Punter
     Noa Silke v/d Vliet
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Welpenjongens/Pupillen
1. Kyran Talsma
    Roan Tjalsma
    Kjeld Zantema

Schooljeugd
1. Silvan Verhoef
    Hannah de Vries
2. Tieme Siesling
    Anouk Stelwagen 

Botenrace snelheid
1. ’t Blikje
2. Buorren/Kleaster/Skoallestrjitte
3. Fryhofke
    Slingerbochten
4. Selanswei/Poppenwiersterdyk
5. Hegedyk/Flansum
6. ’t Fintsje
7. Slotsdyk/Snitserdyk
8. Sylsterhoeke/Aldfeartswei
9. Smitshoeke

Botenrace originaliteit
1. Smitshoeke
2. Sylsterhoeke/Aldfeartswei
3. Selanswei/Poppenwiersterdyk
4. Hegedyk/Flansum
5. ’t Blikje
6. Slotsdyk/Snitserdyk
7. Buorren/Kleaster/Skoallestrjitte
8. Slingerbochten
9. ’t Fintsje
10. Fryhofke

Kaatsen
A-Klasse
1. Pieter Siesling
    Jeen Brinksma
    Niels van Vilsteren
2. Durk Jan Zantema
    Sido v/d Wal
    Jan Zantema

B-Klasse
1. Jelke Veldhuis
    Nina v/d Meer
    Benny Smith
2. Redmer Veldhuis
    Nyka Timersma
    Simone Poepjes-Buma
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3. Sybrand Veldhuis
    Jitze Dam
    Jelmer Postma

Verliezersronde
1. Niels Schut
    Ruurd Jan Leenstra
    Djurre v/d Ploeg
 2. Tymo Duizendstra
    Gerlof Hellinga
    Renske Zijlstra
3. Daan Kooistra
    Marit de Jong
    Jitske de Vries

Jeu de Boules
1. Roelie Sijszeling
    Metty Deinum
2. Ellen Veldhuis
    Bea Punter

1e prijs verliezersronde
Berend Raap
John van Vilsteren

Kinderspelletjes

Onderbouw
1. Meent de Vries
    Joe Mungur
    Stijn Stelwagen
    Idske Stolte

Bovenbouw
1. Elin Doting
2. Noa Silke v/d Vliet
3. Niels v/d Woude

Mooist verkleed matinee
1. Slingerbochten
2. Selanswei/Poppenwiersterdyk
3. Frijhofke
4. Slotsdyk/Snitersdyk
5. ’t Blikje
6. Buorren/Kleaster/Skoallestrjitte
7. ’t Fintsje
8. Smitshoeke
9. Aldfeartswei/Sylsterhoeke
10. Hegedyk/Flansum
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Prijsschieten
1. Sylsterhoeke/Aldfeartswei
    Slotsdyk/Snitserdyk
2. Slingerbochten
    Selanswei/Poppenwiersterdyk
3. ’t Fintsje
4. ’t Blikje
5. Buorren/Kleaster/Skoallestrjitte
     Hegedryk/Flansum
6. Smitshoeke
7. Frijhofke 

Einduitslag Roekbokaal
1. Slingerbochten
2. ’t Blikje
3. Selanswei/Poppenwiersterdyk
4. Slotsdyk/Snitserdyk
5. Buorren/Kleaster/Skoallestrjitte
6. Sylsterhoeke/Aldfeartswei
7. Hegedyk/Flansum
    ’t Fintsje
8. Smitshoeke
9. Frijhofke
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Elke zaterdagochtend tussen 
10:00 en 12:00 verkoop van 
vlees van eigen koeien.

Boer Brunia is een biologisch bedrijf. 

Onze koeien lopen van het vroege 

voorjaar tot de late herfst in kruidenrijke 

weiden, wat het vlees erg gezond en 

lekker maakt.

Flansum 3 te Raerd
www.boerbrunia.nl 
0653925979
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Alie Frankena
(periode 2005-2012)

In mijn redactieperiode was ik 
eindredacteur. Ik ontving alle 
teksten en foto’s op de mail. 
Alle teksten corrigeerde ik op 
typefouten of taalfouten. In het 
Nederlands en Frysk. En dan de 
verzending naar de opmaak.

Ik werd destijds gevraagd om in 
de oprichtingsredactie te zitten. 
Het was een leuk proces om te 
onderzoeken of er belangstelling 
was om een dorpskrant op te 
richten. We bekeken al bestaande 
dorpskranten in de buurt. Lay-
out, hoeveel keer verschijnt 
de krant, advertenties en wat 
staat erin. Ook moest er een 
huishoudelijk reglement komen.

Het was wel heel leuk om 
met een aantal mensen iets 
nieuws te ontwikkelen, wat ook 
werkelijk geproduceerd werd. De 
samenwerking binnen de redactie 
was goed, elke maand vergaderen 
en ieder had zijn taak. Daarna lag 
er weer een gedrukt exemplaar 
door de brievenbus.

Ik heb ook een periode Kort 
Nieuws gemaakt. Deze pagina 

stond op de achterste bladzijde 
van de krant. Iedereen kon foto’s 
en korte bijschriften aanleveren, 
maar ik ging zelf ook met andere 
ogen naar het dorp kijken en 
gebeurtenissen fotograferen. Het 
doorsturen naar de dorpskrant 
bleef ik ook doen na mijn zitting 
in de redactie. 

Het is belangrijk, dat er zo nu en 
dan vernieuwing van rubrieken 
is. Mooie rubrieken van toen 
en nu vind ik “Raerders in het 
buitenland“ voor bijv. stage (zie 
pagina 30), “In memoriam” en 
“Wa binne dat” over nieuwe 
inwoners van Raerd.

Het eerste nummer van de Praet 
fan Raerd kwam uit in maart 
2005 en haalde de krant. Dat 
krantenartikel in de LC heb ik 
nog steeds bewaard. Het eerste 
nummer werd aangeboden aan de 
ouderengroep in het dorpshuis.

De dorpskrant zorgt nog altijd 
voor verbinding tussen de 
dorpsbewoners. Ik ben ook nu 
nog betrokken bij de dorpskrant, 
namelijk als bezorger van de krant 
in it Fintsje en Frijhofke. Zodra 
de de bezorger de doos met de 
nieuwste editie brengt lees ik ‘m 
eerst zelf door. 
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Kort Nieuws - editie november 2006
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34. Arda zingt in dit koor. De don-
kere dagen zijn weer aangebroken. 
Voor de kerk echter niet. Iedere 
avond staat de toren in de schijn-
werper! Met dank aan Piet Bijls-
ma. De ijsbaan is weer onder 
water gezet maar voorlopig wordt 
niet het ijs maar het warmterecord 
van november gebroken. Een 
kortnieuws berichtje hoeft maar 
uit één regel te bestaan. Terwijl 
iedereen het leuk vindt om te le-
zen. Help dus de redactie aan een 
regel. Want u weet vast iets wat 
leuk is voor anderen om hier te 
lezen! Er kan gemaild worden en 
de redactie heeft ook oren. Dus 
laat wat horen! In de boom aan de 
Skoallestrjitte bij Fam. D. Veen-
stra achter zag Jikke de Vries twee 
2 uilen zitten. Sijmen Kalsbeek 
en Pietsje wonen sinds kort in 
Grou, Kerkstraat 45. Siemen, in-
middels een echte vakman, heeft  

het hele huis zelf verbouwd. Dani-
el Meckes is dertig geworden.  De 
postertjes met een kleurenfoto van 
Daniel veranderden door de regen 
schitterende aquarellen. En zijn nu 
in de kunsthandel te koop. Hen-
drik Punter kwam 17 november 
terug uit Afghanistan. Zijn fanclub 
liet met borden in de tuin zien hoe 
blij ze daarmee waren! 
 

gaan zitten en je zo op de foto te 
laten zetten. Ruerd Yde Veldhuis 
zag dat niet zitten en bleef ernaast 

staan. Was het dorpshuis zondag 
29 oktober gesloten omdat er geen 
vrijwilligers waren? Ja logisch, die 
waren met z'n allen gezellig op stap! 
Niet alleen de kleintjes van Raerd 
keken uit naar de komst van Sinter-
klaas. Verkocht: het huis van Hans 
van Reenen en Annet en het huis 
van Nico en Gea Bijlsma. Wie 
kaartjes wil hebben voor het jubile-
umconcert (zie advertentie in deze 
krant) van het Leeuwarder Kamer-
koor kan die in de voorverkoop krij-
gen bij Arda Oosterhoff, Buorren 

De zakjesactie van oktober j.l. heeft 
€ 1.475,- opgebracht. Natuurlijk is de 
redactie hier blij mee. De gulle ge-
vers bedankt! Wie nog geen bijdrage 
heeft gegeven omdat bijvoorbeeld 
een redactielid een aantal keren voor 
een gesloten deur heeft gestaan, dan 
is het mogelijk om het envelopje, of 
een andere envelop met daarop ge-
schreven voor de dorpskrant bij 
een van de redactieleden in de brie-
venbus te gooien. Piet Bijlsma heeft 
een nieuwe parkeerplek voor de deur 

laten aanleggen. Zijn auto’s zijn nog 
wat verlegen en durven er nog niet 
op. Dat vrijwilligers van het dorps-
huis niet perse alleen een pilsje moe-
ten kunnen tappen, bewezen op 4 
november o.a. Willem Kooistra en 
Errit Veer. Er werd druk geklust in 
het Dorpshuis. Bij de Buorren stond 
twee weken een schitterend versier-
de fiets met het verzoek erop te 

Kort nieuws 

Nieuwe parkeerplek Piet Bijlsma 

Errit Vleer 

Willem Kooistra 

Ruerd Yde Veldhuis 

Is Sinterklaas al in Raerd? 
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Anneke Lycklama à 
Nijeholt-Faber
(periode 2014-2021)

Toen de dorpskrant voor het 
eerst verscheen, vond ik dit een 
geweldig initiatief. Vanaf het 
begin zag het er prachtig uit 
en je kon zien dat er door de 
redactie veel aandacht aan werd 
besteed. Elke maand was het 
weer een verrassing wat er voor 
nieuws was. Dorpsberichten, 
sportnieuws, anekdotes, puzzels, 
recepten, uit de oude doos, 
interviews, alles kwam voorbij 
en zo bleven de dorpsbewoners 
helemaal op de hoogte van de 
wederwaardigheden van het dorp 
en de bewoners van vroeger en 
nu. De Praet fan Raerd werd bij 
ons ook trouw bewaard, zodat 
we eventueel later nog eens wat 
konden nalezen.

Een jaar of tien terug bleek het 
moeilijk om nieuwe mensen 
voor de redactie te vinden en was 
er sprake van dat de krant niet 
meer maandelijks zou kunnen 
verschijnen. Tijdens de Merke 
kwam ik toen in gesprek met één 
van de toenmalige redactieleden 
en heb ik mij aangemeld als 
vrijwilliger. Hier heb ik nooit spijt 
van gehad. Het was een leuke 
ploeg mensen om mee te werken, 

de vergaderingen waren gezellig 
en we waren altijd toch wel een 
beetje trots als de nieuwe krant 
weer bij de mensen op de deurmat 
lag. Kortom, zeer dankbaar werk!

Omdat ik door mijn werk al 
ervaring had met het opmaken 
van documentatie, was dit mijn 
eerste taak. Later heb ik ook nog 
wat redactioneel en secretarieel 
werk gedaan. Door onze 
verhuizing naar Harlingen, bijna 
twee jaar geleden, kwam er een 
einde aan mijn werkzaamheden 
voor de dorpskrant. Gelukkig kan 
ik hem elke maand nog digitaal 
lezen, zodat ik toch nog op de 
hoogte blijf van de gebeurtenissen 
in “ús doarp Raerd”.

Er werd mij gevraagd wat ik de 

leukste rubriek vind …. Ik heb 
eigenlijk geen favoriet. Wat ik het 
mooie aan de dorpskrant vind is 
dat het nieuws heel gevarieerd 
is en er voor ieder wel iets 
interessants te lezen is. Doordat 
veel dorpsgenoten input voor 
de krant leveren, is het echt een 
krant van en voor Raerders. Wat 
mij het meest is bijgebleven is de 
berichtgeving over het mogelijke 
ontslag van Juf Sieb van de 
basisschool. Het hele dorp kwam 
hierdoor in opstand en met zijn 
allen hebben wij het tij kunnen 
keren ….. waarin een klein dorp 
groot kan zijn!

Redactie en Raerders, van harte 
gefeliciteerd met deze 200ste 
editie, op naar de 300!

Praet fan Raerd - editie januari 2008
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Heidi Andringa
(periode 2016-2021)

5 jier lang hie ik it foarrjocht (fan 
2016- 2021) om de interviews te 
dwaan foar ús doarpsblêd. De 
driuw om in bydrage te leverjen 
oan de Praet fan Raerd wie yn it 
foarste plak om, sels as nijkommer 
yn Raerd, in skeakeltsje te 
wêzen yn it ferbinende dêrfan. 
De redaksjegearkomsten wiene 
measttyds in feest fan ferhalen, 
dy’t direkt of yndirekt paadwizers 
wiene foar wat en hoe dingen 
fierder ûnder de oandacht te 
bringen.

Noch foar myn tiid liet Sieger 
L. van der Zwaag de lêzers 
meireizgje troch syn boekekast (it 
soe net misstean at immen dat fan 
him oernimme woe?!). 

En in leuke rubriek fan no fyn 
ik de Praet mar Raak. Omdat 
elts op syn hiel eigen wize op 
de standaardfragen yngiet en 
dizze rubryk sa libben hâldt. (In 
mienskip is ommers soms krekt in 
potfol toverballen!)

Wat my fierder bybleaun is út 
myn redaksjetiid, is de speurtocht 
troch it Frijhofke om de minsken 
foar “myn” petearke te finen, dêr’t 

ik alline de foarnamme fan wist. 
Nei by in stikmannich doarren 
oan de bel lutsen te hawwen, 
kaam it dik foar inoar en no 
wist ik, dat dêr in soad aardige 
minsken wennen, dy’t grif stik 
foar stik ek wol wat te fertellen 
hawwe.

Mar… wêr BLiuwt de jeugd, 
binne wy net BLits genôch soms? 
It hoecht net altyd sa BLoedich 
serieus, it mei ek wol ris wat 
BLuisterich opsein wurde, mar 
jou jim ek ris BLeat, of soe in 
“BLikiepener” útkomst jaan 
miskien?

Reis door mijn Boekenkast - Sieger L. van der Zwaag - december 2015
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    REIS  DOOR MIJN  BOEKENKAST 

Aan de  lezers,   

O ja, voor we van wal steken : Alle mensen die niet van lezen houden zijn nu klaar ! 

Ze kunnen onverwijld verder.  

Gewoon lekker deze bladzijde om- en overslaan.  ( Is dat een Tante Betje? ) 

Draal niet want de karavaan trekt voort en gelooft u mij maar………elders is het te doen ! 

U kunt gerust doorbladeren op zoek naar iets van uw gading. 

……………………………………………………………Zo nu voor de blijvers.  

Hebt u wel eens gehoord van Veza Canetti. Ergens komt de naam u bekend voor? 

Klopt want haar man - Elias Canetti - was niet de eerste de beste schrijver.  

Nobelprijs, toe maar! Dan ken je een paar woordenboeken van buiten dunkt me. 

Toch ……ook mevrouw Canetti schreef.  

Weliswaar korte verhalen maar wonderschone miniatuurtjes. Titels? 

Wat dacht u van Geduld baart Rozen of De gele straat. 

Alleen al die titels maken een mens nieuwsgierig en voeren hem mee naar andere werelden. 

Zullen nooit in de Top Tien terecht komen, sterker het zijn echte winkeldochters.  

Ze liggen lang op de plank maar rijpen des te beter. Glimmende pareltjes. 

Ooit komt er iemand en vraagt : Hebt u misschien ook een boek van Veza Canetti? 

Nee?  Echt Niet ? Wat jammer! 

Misschien dan iets van Torgny Lindgren.  

De vlucht of Het ultieme recept of De weg van de slang of Herinneringen. 

Wilt u daar even naar zoeken misschien?? 

Het is weer vroeg donker dus lekker lezen bij de lamp met een pot thee of koffie 

en uiteraard de broodnodige versnaperingen.  

Leesvoer vergt  leesvoer. 

Tot de volgende keer.  

Enne lees ze………of niet……mag ook…...   

 

Groet en goed….Sieger L. 
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Herinnert u zich deze nog... rubrieken van weleer

Het is een heerlijke lentedag. Julia 
Haringsma maakt een ommetje 
met haar hond langs de Hegedyk. 
Ze geniet van de din gen die het 
voorjaar zo mooi maken: van 
de bloemen en de planten. Ze 
hoort ook mooie vogelgeluiden. 
Ter hoogte van de boerderij 
van Gerard de Jong hoort ze 
nog iets anders. Wat is dat? Het 
lijkt wel het geblaf van Hond in 
de boom een hond! Maar waar 
komt dat nou vandaan? Toch 
niet uit die wilgenboom bij de 
sloot? Ze luistert nog eens goed. 
Ja warempel, het komt uit die 
boom! Maar ze ziet niks vreemds 
aan die boom. Toch vreemd! 
’s Middags komt echtgenoot 
Klaas Fransbergen thuis. “Ik heb 
het idee dat ik gek ga worden, 
Klaas”, zegt Julia. “Mij vertel 
je niks nieuws, Julia, maar wat 
bedoel je eigenlijk?” “Ik dacht 
vanmorgen toch echt dat ik 
een hond hoorde blaffen in een 

boom, maar ik zag hem nergens”. 
Even later gaat Klaas, gewapend 
met schop en bijl, naar de boom 
aan de Hegedyk. Inmiddels is 
duidelijk geworden dat Gerard 
de Jong en zijn kinderen hun 
hond al een paar dagen missen. 
Klaas kijkt nog eens goed naar 
de wilgenboom en ontdekt een 
gat in de holle stam, zo’n 60 cm 
van de grond. En plotseling ziet 
hij de snuit van de hond voor 
het gat te voorschijn komen. 
Hij probeert met de bijl het gat 
groter te maken, maar de hond 
raakt in paniek. Dan de politie 
maar bellen. “Maar hoe ik het ook 
probeerde uit te leggen, ze wilden 
me eerst niet geloven en dachten 
dat het een grap was”, zegt Klaas. 
Maar na veel overredingskracht 
wordt via het politiemeldpunt van 
de drie noordelijke provincies de 
brandweer gealarmeerd. Die rukt 
met 9 man sterk uit met loeiende 
sirene om de klus te klaren. 

Hond in de boom

Ondertussen heeft Klaas aan de 
voet van de stam een eendennest 
ontdekt met daar achter nog een 
gat. Als de brandweer eindelijk 
arriveert, heeft Klaas via dat gat 
de hond, een kleine Jack Russell, 
bevrijd. Even later sluiten de 
kinderen dolblij hun even blije 
maar vermoeide hond in de 
armen. Julia is ook dolblij, want ze 
constateert opgelucht dat ze toch 
niet gek geworden is.

(Praet fan Raerd, editie mei 2012)

De Jongereintonielploech fan 
toanielferiening “Nije Moed “út 
Raerd hat op 12 maart de ienakter 
“Charly 9 “ foar it fuotljocht 
brocht. It ferhaal spilet yn in 
grot, 40 meter ûnder de grûn, 
earne yn Europa. It is it jier 2020. 
In atoombom hat alles fernield 
en de hiele wrâld is radio-aktyf 
bestraald. Allinnich yn Australië 
is noch drinkber wetter en súvere 
lucht. De jongerein hat sels, ûnder 
lieding fan de regisseuren Grietsje 
Hasz en Jeannette Boskma it 
dekor bout en ek it schminken 
learden hja fan dizze froulju yn 
in workshop. Lûd en ljocht waard 
fersoarge troch Kees Tijssen. De 
spilers wienen Remco Jorritsma, 

Folkert Punter, Grietsje Schaap, 
Hester Koldijk, Piet Brouwer, Inge 
Vleer, Gretha Frankena, Sjouke 
Kalsbeek, Sjoerd Miedema, 
Sietske Riemersma en Marja 

Brouwer. Der wie in gastrol foar 
de hûn Tinus. De toanielferiening 
is tige grutsk op dizze jongelju, 
want: Wa’t jongerein hat, hat “Nije 
Moed”.

Jongereintoanielploech Raerd in de 1e editie van de dorpskrant (maart 2005)
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uit twee benedenkamers, een keukentje, 
twee bovenkamers, twee zolders, kelder, 
regenwatersbak, pomp en verdere gerijflijk-
heden" kon worden aangekocht voor  
f 5500,- 
Na de aankoop werd het linkerge-
deelte van het cafélogement inge-
richt als grietenijsecretarie met een 
eigen ingang. Een groot gedeelte van 
het pand bleef in gebruik als herberg 
en werd door de gemeente ver-
huurd. Eerst was de exploitatie nog 
in handen van Ate Hiddes Hiddema, 
later volgden o.a. de kasteleins Lykle 
Ydes de Vries, Alle Dijkstra, Jacob 
de Jong en Wobbe Haitsma. Op de 
grote foto op de volgende pagina is 
duidelijk aan de luivel te zien waar 
het cafégedeelte was gevestigd. 
Tot 1872 vond ook het vredegerecht 
(later kantongerecht) van Raerd on-

derdak in het grietenijhuis. In die tijd 
zal het gebouw nog redelijk aan de 
wensen van zijn gebruikers hebben 
voldaan. De gemeente deed in 1841 
en 1859 investeringen om verbou-
wingen te laten uitvoeren zoals een 
nieuwe stal achter het gemeentehuis. 
Deze paardenstalling is later omge-
bouwd tot ‘Trochreed’ en opslag-
plaats van de gemeentelijke brand-
spuit (zie foto hierboven). 
  
Gemeentehuis heeft meer ruimte 
nodig 
Door nieuwe wetgeving kreeg de 
gemeente steeds meer taken en daar-
mee ambtenaren. In het gemeente-
verslag van 1906 valt te lezen:  
"Het gebouw is onder één dak met de ge-
meenteherbergen heeft een ruim 100-jarig 

Hiddema die in de jaren 80 van die 
eeuw de eigenaar werd. Over Ate 
schreven we al eerder, mei 2005, 
als eigenaar van de stelpboerderij 
in de bocht van de Buorren.    
  
Grieternijhuis en kantongerecht 
In die tijd had de grietenij nog 
nauwelijks personeel en daarom 
geen eigen Grietenijhuis. De ge-
meentesecretaris had kantoor aan 
huis, daar lag ook de administratie. 
De herberg van Hiddema werd 
door het grietenijbestuur gebruikt 
voor het voltrekken van huwelij-
ken. De grieternij kreeg echter 
meer taken en daardoor was er een 
grieternijhuis nodig. Die werd ge-
vonden in de herberg van Hidde-
ma. In mei 1829 verkocht Ate 
Hiddes het pand aan de grietenij.  
Grietman Tjalling Aedo Johan van 
Eysinga en Ate Hiddes onderte-
kenden ten kantore van de Rau-
werder notaris Gerardus Assuerus 
Avenhorn van Nauta de over-
dracht van het logement en de 
herberg aan de grieternij. Het nieu-
we bezit van de grietenij, bestaan-
de uit "zekere huizinge, erf, tuin, getim-
merten en stallinge, staande en gelegen in 
de buren te Rauwerd, gequoteerd met 
numero 63 (...) bestaande deze huizinge 

RAERD TOEN  -  RAERD NU 

Het ‘oude’ grieternijhuis  
  
Het inmiddels ook weer ‘oude 
gemeentehuis’ op het plein (Buorren 28) 
staat daar sinds 1940. Wie de oude foto’s 
bekijkt van het gebouw dat moest plaats 
maken voor dit ‘nieuwe gemeentehuis’,  
zal vast denken “zonde van zo’n mooi 
gebouw!”. Eind jaren dertig van de vorige 
eeuw dacht men daar anders over. De 
historische waarde van het oude gebouw 
kon niet opwegen tegen de wens om een 
modern en nieuw gebouw neer te zetten en 
het oude af te breken. Vooruitgang! De 
bouw van een nieuw gemeentehuis blijft, 
ook in deze tijd, een terugkerende discus-
sie. Maar over dat laatste gaat dit verhaal 
niet. Het gaat over de geschiedenis van het 
gebouw dat er stond voordat ons ‘oude 
gemeentehuis’ werd gebouwd.  
 
Van oorsprong logement 
Het "oude" grietenijhuis- en later 
gemeentehuis- van Rauwerderhem 
aan de Buorren is van oorsprong 
een logement annex herberg; een 
‘uitspanning’ waar de paarden van 
de gasten werden uitgespannen en 
gestald. Waarschijnlijk is het ge-
bouw er rond 1770 neergezet en 
was toen in bezit van ene Koop 
Oosterhold. Koop’s dochter trouw-
de met de kastelein Ate Hiddes 

Links van het gemeentehuis de paardenstal 
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bestaan achter den rug. Vandaar dat de 
toestand er niet gunstiger op wordt. Ver-
zakking op de bovenverdieping is reeds 
voor jaren geconstateerd. Een groot be-
zwaar ontstaat doordat de zoo nodige 
bergruimte ontbreekt. Wel wordt met die 
ruimte gewoekerd, doch binnen niet al te 
langen tijd zal voorziening op welke 
wijze dan ook noodzakelijk zijn. Ook 
dient gewezen te worden op de groote 
mate van brandgevaar door de naastgele-
gen herberg."  Het is duidelijk; de 
ontevredenheid over het 
"secretariecafé" nam toe. 
  
Geen gemeentehuis in het  
Raerder Bos 
In 1919 - kort na de crisisjaren van 
de Eerste Wereldoorlog – werd 
serieus omgekeken naar een nieu-
we behuizing. Verschillende alter-
natieven passeerden de revue. 
Oud-burgemeester Hobbe Baerdt 
van Slooten werd benaderd in ver-
band met mogelijke nieuwbouw in 
het park Jongemastate, waar enke-
le jaren eerder het oude landhuis 
was gesloopt. Van Slooten moest 
echter berichten: "(...) dat ik tot 
mijne spijt niet zou kunnen medewerken 
om het nieuwe raadhuis te doen bouwen 
in het park op Jongema State. Niet 
wetende wat de toekomst voor mijne kin-
deren kan brengen wil ik de bepaling in 
het contract, in 1912 met heeren kerk-

steenen neuten onder de kozijnen in het 
beneden huis, marmeren schoorsteenman-
tels enz.) is het gebouw z.i. voor gemeen-
tehuis zeer geschikt, terwijl ook de in-
deeling maakt dat het gebouw zich daar-
voor goed leent. Ofschoon hij oorspronke-
lijk meende een koopsom van f 18.000,- 
te moeten vragen heeft hij bij nader in-
zien gemeend dit cijfer tot f 17.500,- te 
kunnen doen dalen." Voor de ge-
meente bleek ook dat nog teveel. 
  
Maar nog geen oplossing 
De gemeente zou nog meer dan 
twintig jaar in het oude pand aan 
Buorren 28 gehuisvest blijven. 
Vooral door de extra werkzaamhe-
den in verband met de werkloos-
heidsbestrijding, het "stempelen", 
werd de toestand in het oude pand 
eind jaren dertig onhoudbaar. Een 
artikel in de Leeuwarder Courant 
van mei 1936 noemde het gebouw 
"een bespotting van alles wat men in 
deze dagen niet alleen op aesthetisch, 
maar ook op administratief gebied mag 
verwachten." 
 
Dezelfde Leeuwarder Courant 
schreef in oktober 1937: "De kamer 
beneden doet dienst als raadszaal, trouw-
kamer, kamer van den burgemeester, 
etc., terwijl in het zijkamertje het kan-
toor voor den dienst der werkloosheids-
voorziening is ondergebracht. Vanuit een 
nauw gangetje voert een smal trapje naar 
de bovenverdieping waar de kleine secre-
tarie met het achter gelegen archief is 

voogden der Ned. Herv. Kerk te Rau-
werd aangegaan, waarbij mijne familie 
het recht aan zich behoudt om Jongema 
State gedurende 50 jaren terug te kun-
nen kopen, handhaven." 
 
Wel gaf Van Slooten de gemeente 
het volgende in overweging: "de 
gemeente Rauwerderhem besluit na over-
leg met heeren kerkvoogden tot geheele of 
gedeeltelijke demping van de zoogen. 
Panhuijs opvaart en sticht op het  
perceel land, thans in huur bij T. van 
der Ploeg, een nieuw gemeentehuis." Dit 
perceel land betrof de grond waar-
op nu de woningen van mevr. 
Jonkman en de fam. Jelsma staan. 
De welwillende suggestie van de 
oud-burgemeester werd door de te 
hoge kosten niet tot uitvoering 
gebracht. 
  
En ook geen gemeentehuis op 
de Buorren 22 
Ook het initiatief van Van 
Slootens opvolger, burgemeester 
Jacob Bleeker, die inmiddels eerste 
burger van Utingeradeel was ge-
worden, ging door geldgebrek van 
de gemeente niet door. Bij zijn 
vertrek naar Akkrum in 1919 bood 
hij de gemeente zijn oude huis, het 
hoekpand Buorren 22, (later post-
kantoor), aan als gemeentehuis: 
"(...) door zijn uiterst solieden bouw 
(Friesche steen, achter de bepleistering 
harde klinkers, graniet vloeren in den 
gang enz., hardsteenen drempels en hard-

De eigen ingang van het gemeentehuis met 
op de foto burgemeester Van Slooten met 

zijn vrouw. 
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ondergebracht. Een brandvrije kluis 
ontbreekt. Men kan gerust zeggen dat 
deze stand van zaken spot met de meest 
gematigde eischen welke men aan een 
raadhuis mag stellen."  
 
Nieuwbouw is de oplossing 
Toen de nood het hoogst was, 
werd op de begroting van 1938  
fl 500,- uitgetrokken voor het ma-
ken van plannen. Architect Piet de 
Vries uit Leeuwarden kreeg de 
opdracht en ging voortvarend aan 
het werk. Hij constateerde al snel 
dat het oude pand niet aan te pas-
sen was: "Het geheele gebouw bevindt 
zich in slechten staat. Kozijnen, ramen, 
zoldering, enz. zijn vermolmd en gedeelte-
lijk vergaan. De muren toonen tal van 
scheuren en verzakkingen. Kortom, het 
geheel geeft den indruk, dat slechts met 
zeer hooge kosten een aanvankelijke 
bevredigende herstelling zou zijn te berei-
ken, terwijl het stichten van een practisch 
en doelmatig raadhuis ter plaatse niet 
veel meer zal behoeven te bedragen dan 
de som benoodigd voor een herstelling en 
verbouwing van het bestaande." 
 
Het nieuwbouwplan mocht door 
De Vries nader worden uitgewerkt. 
In 1939 maakte hij de tekeningen 
voor een nieuw gemeentehuis (zie 
foto), waarbij "Ontwerper heeft ge-
tracht op sobere wijze de bestemming van 
het gebouw tot uitdrukking te brengen, 
een soberheid welke de omstandigheden 
van deze tijd noodig maken Volgens 
de oorspronkelijke kostenraming 
uit juni 1938 zouden de kosten 
voor de bouw ongeveer  
f 30.232,- bedragen, waarbij dan 
nog f 4985,- voor de inrichting 
moest worden opgeteld. De uit-

voering van het werk werd in april 
1939 gegund aan het tot voorkort 
gerenommeerde bouwbedrijf "De 
Fontein", ofwel de firma P. Wes-
terbaan en Zn., Elizabethstraat 16 
te Leeuwarden. 
 
Terwijl de gemeente tijdelijk was 
ondergebracht in de boerderij van 
Koos van Balen (nu de woning 
van Piet en  Rika de Hoop), bouw-
de Westerbaan aan "een fraai stuk 
werk van Piet de Vries" dat oor-
spronkelijk op 16 mei 1940 feeste-
lijk zou worden geopend. De plot-
selinge Duitse bezetting betekende 
echter een wrede verstoring van de 

oorspronkelijke ideeën over de 
opening door de Commissaris der 
Koningin te Friesland. Met stille 
trom werd het gebouw in mei 
1940  in gebruik genomen als ge-
meentehuis van Rauwerderhem.  

Bedankje 
Namens mijn vader, Dirk Groene-
veld, willen wij iedereen in Raerd 
en omgeving bedanken voor alle 
blijken van belangstelling geduren-
de zijn opname in het MCL. De 
vele kaarten, telefoontjes en bezoe-
ken zijn voor hem zeer belangrijk 
geweest en hebben geholpen bij 
zijn moeizame weg voorwaarts. 
Mijn vader ligt sinds 12 juli op de 
revalidatieafdeling in MCL Harlin-
gen. Zijn telefoon aldaar is  
0517 - 499 923.  
 
Het adres is:  
Achlumerdijk 2,  
postbus 20.000,  
8860 BA Harlingen 
op afdeling B1, kamer 18. 
 
Het gaat weer een stuk beter met 
hem en hij hoopt nog een aantal 
jaren te kunnen wonen in Leppe-
hiem in Akkrum, waarvoor nu een 
zorgindicatie wordt aangevraagd. 
 
Franeker, 13 juli 2006 
 
Anne Groeneveld,  
Astrid Peters,  
Rebekka en  
Steven Groeneveld 

Tekening architect Piet de Vries 

Het net nieuwe gemeentehuis. Ansichtkaart 
uit de collectioe van Hans van Reenen. 
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Op de vijfde februari van dit jaar 
ben ik met zeven medestudenten 
naar Brazilië gereisd. En dat is op 
zich al een hele onderneming. Om 
in de “fierste finne fan bourman 
Titus” te komen ga je “de batte 
oer, dan troch riede nei de 4e 
daam”. Dat werkt niet als je naar 
Brazilië wilt reizen. Nee, dan ga je 
naar Schiphol en stap je op een 
vliegtuig. Eerst een paar uurtjes 
om in Lissabon te komen en daar-
na de plas over. Eenmaal aangeko-
men op Rio do Janeiro moest er 
een hotel worden gezocht. Geloof 
mij als je Engels spreekt verstaan 
die mensen je niet, Nederlands 
ook niet en al helemaal geen Fries. 
Dus dan maar met handen en voe-
ten. Een ritje Rio do Janeiro is op 
zich wel de moeite waard. Wegen 
met gaten, fietsers, paarden, bus-
sen, vrachtauto’s en een stuk of 
twaalf van die wegen boven elkaar. 
Vervolgens betaal je vier keer te-
veel omdat je blank bent en helaas 
heb ik mijn nagels ook in het dash-
board laten hangen. 
Na drie dagen Rio zijn we doorge-
reisd naar onze eindbestemming 
Vitoria. We hebben dit in een bus 
gedaan om wat van Brazilië te 
kunnen zien. Dan wordt pas echt 
duidelijk hoe mooi Brazilië is. 
Eenmaal aangekomen in Vitoria 
zijn we op zoek gegaan naar een 
paar appartementen om in te wo-
nen. We hebben daarbij hulp ge-
had van één van onze leraren, die 
een jaar in Brazilië woont om hier 
zijn masters te halen. Toch blijft 
het moeilijk als je geen Portugees 
spreekt. De mensen vroegen 
steeds “voce vala portugees?” en 
dan zei ik maar “nee” omdat ik 
was vergeten wat ik in het vliegtuig 
had geleerd over het woordje nee, 
pas later bleek dat “nao”te wezen. 
 
Dan ben je drie weken in Brazilië 
en dan is het opeens carnaval, ik 
dacht mooi hier ben ik aan gewend 
Raerder Merke, Sneekweek, Veen-
hoop echt veel gekker zal het toch 

Voor iedereen, die me niet kent: Ik 
ben Feike Doting en heb vanaf 
mijn geboorte tot dat ik een jaar of 
12 was in Raerd gewoond. Daarna 
ben ik een paar kilometer verderop 
verhuisd naar een boerderij tussen 
Raerd en Jirnsum in. Dan vraagt u 
zich misschien af “waarom moet 
hij nou een stukje in dit krantje 
schrijven”. Nou dat zit zo. Ik heb 
op verschillende scholen gezeten 
en ben uiteindelijk terecht geko-
men op de HTS in Leeuwarden. Ik 
heb daar twee en een half jaar col-
lege elektrotechniek gevolgd en 
dan moet je afstuderen. Ik heb 
ervoor gekozen om mijn studie af 
te ronden op een Federale Univer-

Studeren in Brazilië 
siteit in Vitoria. Vitoria ligt aan de 
kust van Brazilië in de staat Espi-
rito Santo. Dan vraagt u zich mis-
schien nog steeds af “waarom 
moet hij nou een stukje in dit 
krantje schrijven” Nou dat zit zo. 
Voor een boerenjongen, die nog 
nooit verder is geweest dan de 
“fierste finne fan buorman Titus” 
is dat best een hele onderneming. 
Ik zal proberen om een beeld te 
schetsen van wat er zo allemaal 
gebeurt hier in Brazilië. En daar-
bij laat ik het natuurlijk niet na 
om hier en daar wat vergelijkin-
gen te maken tussen Raerd en 
Brazilië. 
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Ik zit nu op het balkon van ons 
appartement en het is 23.45 uur en 
ik kijk uit over een stad waarin 1,4 
miljoen mensen wonen. Het ver-
haal dat ik hierboven heb getypt 
klinkt heel leuk, maar het vertelt 
niet veel over de dingen die hier 
minder leuk zijn. Als ik naar bene-
den kijk zie ik een dikke BMW X5 
staan, maar daarnaast zie ik ook 
een vrouw met een baby in haar 
arm, die in een afvalcontainer om 
iets te eten zoekt. Verder is het 
ook niet verstandig om ’s nachts 
alleen over straat te lopen. Dit zijn 
dingen die je in Raerd niet ziet. 
Nee eigenlijk is Raerd zo slecht 
nog niet en mis ik dat kleine dorp-
je heel erg. Mijn zus komt volgen-
de week hierheen en ik verheug 
me daar erg op. Over 2 maanden 
(in augustus voor de merke) kom 
ik weer terug naar Raerd.  
 
P.S. (Er staat iemand onder het 
balkon te schreeuwen en ziet dat ik 
blond haar heb. Hij roept “voce 
valor portugees? Voce tem um 
cigaro para me?”. Ik zeg: “Sim 
problemas, eu valor portugees 
muito bem” en gooi mijn laatste 
sigaret naar beneden.) 

rou Preto geweest. Daar kwam ik 
weer grote verschillen tegen tussen 
Raerd en Brazilië. Bij ons op Flan-
sum wordt er namelijk geen koffie 
verbouwd. Ook heb ik hier dingen 
gezien die wel gelijk zijn. Dit zijn 
namelijk de koeien, melkmachines 
en sommige tractormerken. Verder 
is de mechanisatie hier een eindje 
achterop, maar op het gebied van 
irrigatie kunnen we veel van hun 
leren. Op het moment dat ik even 
bleef stilstaan bij een stand van 
John Deere, hoorde ik algauw 
weer “voce valor portugees?” Ik 
zei dan “eu valor um poco pala-
vres en wij hebben thuis al een 
hele mooie Deutz. Pas later bleek 
dit “Nos temmos um muito boa 
Deutz tractor na casa” te wezen. 
 
Het is vandaag 1 juni en afgelopen 
weekend ben ik naar “Foz do 
Iguazul” geweest. Dit is één van de 
grootste watervallen op de wereld. 
Ook staat er een waterkrachtcen-
trale bij die 25% van Brazilië van 
stroom voorziet. Om daar te ko-
men, heb ik in één dag in vijf ver-
schillende vliegtuigen gezeten. Het 
was een leuk weekend en omdat 
het ongeveer 2000 kilometer van 
Vitoria af ligt, waren daar ook 
weer grote verschillen. 

 
niet gaan. Dat bleek ook weer an-
ders te wezen. Hier in de wijk, 
waar ik nu woon gingen we met 
veertig duizend man de straat op. 
Er wordt dan in een parade gelo-
pen en ontzettend veel bier ge-
dronken. Alles wat lawaai maakt 
mag meerijden. Het is geweldig om 
hier tussen te staan, er zit ook een 
nadeel aan dit verhaal het is name-
lijk ongeveer vijftig graden in een 
parade als deze. Op het einde van 
de avond (de parade begon om elf 
uur ’s ochtends) ben ik terugge-
gaan naar het appartement en heb 
ik drie dagen moeten revalideren 
om weer normaal mee te kunnen 
doen in het dagelijks leven. En de 
mensen bleven maar vragen “voce 
vala portugees?” en ik zei dan “Ja. 
Cerveja, Sigaros en doe er nog 
maar een”, pas later bleek dat 
“mais uma” te wezen. 
 
Na een paar weken studeren in 
Vitoria werd het tijd voor ons eer-
ste tripje buiten deze stad. We heb-
ben contact opgenomen met een 
paar mensen die een tocht organi-
seerden naar het topje van de 
hoogste berg in Brazilië genaamd 
“Pico do Bandeira”. Dit was een 
geweldige ervaring. Ik had nog 
nooit een berg hoger gezien dan de 
berg in het park. Nou als je kijkt 
naar het beklimmen van beide ber-
gen zal dit ongeveer gelijk wezen, 
alleen is het beklimmen van deze 
berg iets langer en ’s nachts, omdat 
het overdag te heet is. Het mooie 
aan deze berg was, dat het er ook 
lekker stil was. Het was de eerste 
keer in twee maanden dat ik even 
geen auto hoorde. Het enige wat ik 
steeds bleef horen daar was “voce 
vala portugees?” Ik zei dan “nao 
eu sou hollandais en jij moet niet 
steeds stoppen maar doorklim-
men”. Pas later bleek dit “nunca 
pare” te wezen. 
 
Na weer een paar weken te hebben 
gestudeerd en veel te hebben ge-
leerd van de leraren hier, ben ik 
naar een landbouwbeurs in Rebe-
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Ytkafee de Trilker Tel: 0566 602041
Info@detrilker.nlPoppenwier

Kom je spelen bij Inky Pinky?
Dagopvang, peuteropvang en BSO in Raerd

Zoek je opvang voor je baby, dreumes, peuter of schoolkind?
We bieden opvang voor kinderen van 0 tot 13 jaar en maken van 
‘Elke dag een mooie dag!’. Ieder kind verdient het om zich in een warme, 
geborgen sfeer te kunnen ontwikkelen en ontplooien. Meer weten of 
aanmelden? Ga naar onze website of bel ons op: 0513-61 08 25.

kinderwoud.nl
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Im Memoriam 
Sjoerdsje Miedema-Hylkema 

overlijdt op 15 juni in Leppehiem 
in Akkrum. Ze is in 1928 geboren 
in It Heidenskip. Ze groeit op 
in een boerengezin met ouders 
en drie zusters op verschillende 
boerderijen, achtereenvolgens 
in Oegoklooster (Bolsward), 
Lemmer en Gaastmeer. In 1953 
trouwt ze met Thomas Miedema 
en vestigt zich op een boerderijtje 
in Gaastmeer met acht koeien. 
Het jonge gezin breidt zich uit met 
drie zonen en twee dochters en 
verhuist, via Nes (Akkrum) en in 
1964 naar een grotere boerderij 
aan De Blink in Raerd.

Thomas is bestuurlijk erg actief, 
zodat Sjoerdsje thuis in het gezin 
en het bedrijf veel moet regelen. 
Dit geeft ook voor haar mooie 

uitstapjes en contacten. De wereld 
gaat met hun zilveren huwelijk 
letterlijk voor haar open tijdens 
de reis naar Irian Jaya waar haar 
zuster in de missie werkt. Gevolgd 
door reizen naar hun zoon Klaas 
in Schotland en dochter Frony in 
Honduras.

Sjoerdsje leeft in een echte 
katholieke traditie en is op 
meerdere terreinen bestuurlijk 
actief in de H. Marcusparochie 
van Jirnsum. Ze gaat voor in 
lekenvieringen en begeleid 
groepen voor het H. Vormsel. 
Tevens zit ze in de parochieraad 
en maakt ze de administratie van 
het kerkhof op orde.Sjoerdsje en 
Thomas dragen de boerderij over 
aan zoon Gerrit en vestigen zich 
aan de Hegedyk, waar paarden 
en kalveren worden gehouden. 
Door een ongeluk met haar knie 
wordt Sjoerdsje vervolgens ernstig 
beperkt in haar reizen en lopen. 

Met de ziekte van Thomas in 2016 
verhuizen ze naar Leppehiem in 
Akkrum. De ziekte en overlijden 
van Thomas valt voor Sjoerdsje 
ook zwaar. Maar na enige tijd 
lukt het haar toch, om de draad 
weer op te pakken. Ze geniet van 
de kinderen en kleinkinderen 
en heeft via Skype regelmatig 
contact, over de gehele wereld. 
Ook vrienden en bekenden 
worden altijd hartelijk ontvangen. 
De vele enthousiaste verhalen 
van Sjoerdsje blijven dan ook een 
bijzondere herinnering.
Een coronabesmetting met 
longontsteking verzwakken haar 
lichaam ernstig en binnen een 
groot Godsvertrouwen overlijdt 
ze, bijna 95 jaar oud. In haar 
vertrouwde H. Marcuskerk in 
Jirnsum wordt op passende wijze 
afscheid genomen van Sjoerdsje 
Miedema-Hylkema.

Nico van der Werf
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Nieuws uit het dorpshuis
We kunnen terugkijken op een fantastisch gezellig 
Merkeweekend, chapeau voor de Merkecommissie!

Activiteiten
Met de hoge temperaturen van begin deze maand 
lijkt het nog ver weg, maar we staan aan het begin 
van het najaar-/winterseizoen. Uiteraard is het 
dorpshuis weer open op de vrijdagavonden, net als 
één keer per maand op de zondagmiddag met hulp 
van de straatbesturen. De biljartclubs gaan weer 
van start en er staan ook alweer leuke activiteiten 
gepland, georganiseerd door onze enthousiaste 
Activiteitencommissie. Op zaterdagmiddag 14 
oktober is er voor basisschoolkinderen De Grote 
Magische Kinderdershow, toegang is gratis en 
op zaterdag 4 november vindt het Foe Yong Hai 
feest plaats, aanvang 20 uur. Er zijn nog kaarten 
beschikbaar, te verkrijgen via één van de AC-leden.

Prijsbeleid
Het zal niemand zijn ontgaan, maar de afgelopen tijd 
zijn de prijzen gestegen, wat ook impact heeft op de 
financiële positie van het dorpshuis. Denk hierbij 

aan de kosten van gas en elektriciteit maar ook de 
inkoopkosten zijn fors gestegen. Als bestuur nemen 
we onze verantwoordelijkheid om de komende tijd in 
te zetten op het verduurzamen van het dorpshuis. We 
ontkomen er echter ook niet aan om de muntprijs te 
verhogen om hoge inkoopkosten te kunnen dekken. 
Per 1 oktober is de prijs van 1 gele munt € 2,50 en van 
1 zwarte munt is dat € 0,50.

Bestuur Stichting Doarpshûs Raerd

Herinnert u zich deze nog... Advertenties van weleer
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Raerders

Men soe der hast wat fan tinke! In merakel dochs? 
(foto troch Heidi Andringa)

Jan Punter hie 30 juni syn leatste wurkdei en is mei 
pensioen!
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